

Van: ITH <ith@doew.at>
Verzonden: vrijdag 14 februari 2014 19:52
Aan: lukas.neissl@doew.at
Onderwerp: International Conference of Labour and Social History (ITH)
Bijlagen: ITH_newsletter_vol_50_2.pdf

Dear colleagues,

This newsletter begins with personalia. We present changes regarding important functionaries of the ITH. Lukas Neissl succeeds Eva Himmelstoss as General Secretary and Korbinian Schleicher Winfried Garscha as Treasurer.

In 2014 the ITH has the 50th anniversary of its foundation. The ITH celebrates this occasion with a festive event within the European Social Science History Conference (ESSHC) on 22 April in Vienna. The programme of this evening is enclosed. Everybody is warmly welcome and invited!

We would like to make use of the opportunity of several board members being in Vienna for a Board Meeting on 25 April at 1.30 pm. Invitations will follow separately.

Also the Historical Commission at the Executive Board DIE LINKE honours the ITH's half a century with an event. The announcement is also enclosed.

We conclude this newsletter with a conference report on left politics of history and critical science by David Mayer as well as announcements of upcoming events and recent publications.

The programme of this year's ITH conference "*Work and Compulsion: Coerced Labour in Domestic, Service, Agricultural, Factory and Sex Work, 1850-2000*" (Linz, 25 – 28 September 2014) is currently being finalised. We will send it out with the next newsletter (May 2014).

Kinds regards,
Lukas Neissl (General Secretary)
Berthold Unfried (President)

* * * *

Liebe Kolleginnen und Kollegen,

Dieser Rundbrief beginnt mit Personalia. Wir stellen Veränderungen bei wichtigen FunktionsträgerInnen der ITH vor. Lukas Neissl folgt Eva Himmelstoss als Geschäftsführer nach und Korbinian Schleicher Winfried Garscha als Kassier.

2014 jährt sich die Gründung der ITH zum 50. Mal. Die ITH begeht dieses Jubiläum mit einer Festveranstaltung im Rahmen der European Social Science History Conference (ESSHC) am 22. April in Wien. Das Programm dieses Abends liegt bei. Alle sind dazu herzlich eingeladen!

Die Anwesenheit etlicher Vorstandsmitglieder in Wien wollen wir für eine Vorstandssitzung am 25. April um 13.30 Uhr nutzen. Einladungen gehen noch separat aus.

Auch die Historische Kommission beim Parteivorstand DIE LINKE würdigt das halbe Jahrhundert der ITH mit einer Veranstaltung, deren Ankündigung ebenfalls beiliegt.

Wir beschließen diesen Rundbrief mit einem Tagungsbericht zu linker Geschichtspolitik und kritischer Wissenschaft von David Mayer sowie mit Ankündigungen von Veranstaltungen und Neuerscheinungen.

Das Programm der diesjährigen Konferenz der ITH „*Work and Compulsion: Coerced Labour in Domestic, Service, Agricultural, Factory and Sex Work, 1850-2000*“ (Linz, 25.-28. September 2014) wird zur Zeit finalisiert. Wir senden es im nächsten Rundbrief (Mai 2014) aus.

Mit den besten Grüßen,
Lukas Neissl (Geschäftsführer)
Berthold Unfried (Präsident)

International Conference of Labour and Social History (ITH)

Wipplinger Str. 6/Stg. 3 | A-1010 Vienna | Austria | Phone +43 (0)1 2289 469-316 | Fax +43 (0)1 2289 469-391
ith@doew.at | www.ith.or.at